
 

DEN NORSKE KIRKE 

Lillehammer kirkelige fellesråd 

  

PROTOKOLL FRA MØTE 

 

LILLEHAMMER KIRKELIGE FELLESRÅD  

 

Møtedato: Onsdag 20. november 2024 

Møtested: Fåberggata 128 

             

Til stede: 

Terje Rønning (Fåberg), Hilde Ekeberg (Lillehammer), Bård Olsen Lande (Søre Ål), Regine 

Klem (Nordre Ål), Ola Weihe (Saksumdal), Jytte Sonne (kommunen) og Dagfinn Follerås 

(fungerende prost) 

 

Forfall: 

Jos Høsøien (Regine Klem møtte), Ingerid Lyngnes (Jytte Sonne møtte) 

 

Fra administrasjonen: 

Beate Husa (kirkeverge) 

Gunn Anita Strand Stamnes (assisterende kirkeverge) 

 

Fellesrådsmøtet ble avsluttet med middag på Hvelvet. 

 

SAK NR SAKSTITTEL 

 

01/25  Åpning v/ Ola Weihe 

   

Ola fortalte om sin mormor, og hvordan hun gjennom sin væremåte har vært et 

godt kristent forbilde for ham gjennom oppveksten, og hvor viktig det er å vise 

raushet overfor de du møter uavhengig av bakgrunn.  

 

02/25 Godkjenninger 

 

  Forslag til vedtak 

Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 

 

  Vedtak 

Innkalling, saksliste og protokoll godkjennes. 

 

03/25 Andre gangs behandling: Handlingsplan for gravplassene i Lillehammer 

2025 - 2032 

 

Saksfremstilling 

 

Fellesrådet ba i møte 19. juni 2024 om en vedlikeholdsplan for gravplassene. 

Første utkast til plan ble lagt frem i møte 22. november 2024. Det vises til 

saksutredningen der for detaljer. 
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I møtet gjorde fellesrådet følgende vedtak:  

Lillehammer kirkelige fellesråd ber kirkevergen innarbeide føringene som kom 

frem i drøftingen av saken, og legge frem revidert plan til behandling i 

fellesrådsmøtet 22. januar 2025. Menighetsrådene får planen tilsendt, og kan 

komme med innspill før endelig behandling i fellesrådet. 

 

Det kom ingen konkrete forslag til endringer av planen i møtet, men planen ble 

utsendt til menighetsrådene og ansatte for kommentarer og innspill. 

 

Fra Lillehammer menighetsråd kom følgende innspill: 

 

Renovasjon/søppelhåndtering. 

På tampen av forrige rådsperiode ble dette ønsket tatt opp, men konklusjonen 

ble at vi skulle vente på ny kirkeverge. Det er også kommet opp fra menigheten 

i forbindelse med servering inne og vårdugnad ute. 

I forbindelse med ny plan for "Grønn menighet" fra sentralt hold, og sett i 

sammenheng med denne høringen spiller vi inn dette ønsket om en bedre og 

mer overordnet plan for håndtering av søppel og avfall både på kirkegården og 

i kirka. 

 

I tillegg til dette kom det noen innspill fra kirketjenere/gravere. 

 

Alle innspill er innarbeidet i planen, og skrevet inn med rød skrift i teksten. Alt 

annet er likt som det utkastet fellesrådet hadde til behandling i november-

møtet. Oppdatert forslag til plan vedlegges. 

 

Hvis det blir tid vil det også i forbindelse med denne saken bli en presentasjon 

a masterplan for Fåberg kirkegård, og forslag til plan for navnet minnelund på 

Nordre Ål kirkegård. 

 

Forslag til vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar Handlingsplan for gravplassene i 

Lillehammer 2025-2032 slik den er lagt frem. 

 

 Fra behandlingen av saken 

Masterplanen for gravplassene er ikke klar ennå og kirkeverge har etterlyst 

denne. Gjennomgang/presentasjon settes opp til neste fellesrådsmøte. 

Kirkevergen gav på forespørsel fra kommunens representant informasjon om 

hvorfor det er behov for flere strømuttak på gravplassene. Dette er bl.a på 

grunn av at det må brukes tinematter på vinterstid i forbindelse med graving av 

graver (både kister og urner), og slik det er nå er det begrenset med uttak på de 

forskjellige gravplassene som skaper utfordringer med tanke på tinekapasitet 

bl.a. 

 

Vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar Handlingsplan for gravplassene i 

Lillehammer 2025-2032 slik den er lagt frem. 
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04/25 Andre gangs behandling: Høringsforslag – Mål og strategier for KA 2025 

– 2029 

 

 Saksfremstilling 

 

 KAs overordnede strategi er å være hovedorganisasjon for kirkelige og ideelle 

virksomheter og ivareta og fremme deres interesser og yte service i samsvar 

med medlemmenes oppgaver og behov. 

KA bidrar med strategisk alliansebygging og aktiv myndighetsdialog for å 

sikre robuste rammevilkår for medlemmene. De ivaretar også et nasjonalt 

fagmiljø innenfor kirkebygg- og gravplassforvaltning. 

 

Strategiplanen for 2025-2029 skal vedtas i april 2025. Høringsfristen til 

medlemmene er 1. februar 2025. 

 

  I tråd med vedtak 22. november legges den nå frem for endelig behandling. 

 

I tillegg til generelle kommentarer på mål og strategier, ønsker KA svar på 

hvilke tre av de strategiske fellesrådet vil peke på som viktigst, og hvilke som 

er middels, eller minst viktig. Forslag til svar på de ulike spørsmålene legges 

inn i rødt nedenfor. 

 

Generelle kommentarer: 

 

Lillehammer kirkelige fellesråd mener forslaget til Mål og strategier for KA 

2025-2029 gir en oversiktlig og god fremstilling av hva som bør prioriteres i 

årene fremover. Vi ønsker likevel å kommentere punkt 1 C under Mål 1. Der 

står det under tredje kulepunkt «Bidra til å utvikle mer robuste og bærekraftige 

kirkelige virksomheter». Selv om dette kan være ønskelig og viktig, er det en 

setning som kan tolkes i ulike retninger. Blant annet er vi redd for at den kan 

tolkes dit hen at KA skal være en pådriver for å få til sammenslåingsprosesser. 

Vi ønsker heller en slik formulering «Understøtte lokalt initierte prosesser for å 

utvikle mer robuste og bærekraftige kirkelige virksomheter». Utover dette 

støtter vi innholdet i strategien. 

 

Hvilke av hovedmålene er viktigst for dere? Sett kryss ved de tre viktigste:  

Mål 1: Mer robuste rammebetingelser  

Mål 2: Et rekrutterende og organisert arbeidsliv  

Mål 3: Skreddersydd rådgivning og lærende nettverk  

Mål 4: Utvikle rollen som nasjonalt fagmiljø på kirkebygg og 

gravplassforvaltning  

Mål 5: Videreutvikle KA som attraktiv arbeidsplass 

 

Lillehammer kirkelige fellesråd mener mål nr 1, 2 og 3 er de viktigste målene. 

Av disse rangerer vi 1 og 2 som viktigst, 3 og 4 som middels viktig, og 5 som 

mist viktig. 
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Forslag til vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar høringssvar i tråd med det som kommer 

frem i saksfremstillingen i rødt, og ber kirkevergen om å sende dette innen 

høringsfristen. 

 

Vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar høringssvar i tråd med det som kommer 

frem i saksfremstillingen i rødt, og ber kirkevergen om å sende dette innen 

høringsfristen. 

 

05/25  Bispevisitas – status og program 

 

  Saksfremstilling 

 

Arbeidet med bispevisitas i mars 2025 pågår, og arbeidsgruppen som har 

ansvaret for programmet skal ha sitt siste møte 5. februar for å gå gjennom 

detaljer. Men selve programmet er ferdig, og sendt biskopen for endelig 

godkjenning. Det vedlegges her. Alle visitasforberedende rapporter er også 

sendt inn innen fristen, sammen med innspill til temaer som skal opp på felles 

menighetsmøte og møte med kommunen. Endelig versjon av rapporten fra 

fellesrådet legges ved til orientering.   

 

13. mars skal det være et møte mellom kommunens ledelse og biskopen. Her 

vil også fellesrådsleder, prost og kirkeverge delta. Når det gjelder tema som 

skal tas opp i møte, har menighetsrådene hatt anledning til å sende inn saker 

som de ønsker skal tas opp på vegne av dem. I tillegg har AU drøftet temaer i 

eget møte. 

 

Den endelige listen over temaer som er sendt til biskopen, ser slik ut: 

 

1) Fremheve den gode dialogen som er mellom fellesrådet og kommunen. 

Opplevelsen av at kommunen forstår sin rolle overfor kirken. 

2) Generell økonomisk situasjon på drift og investering, ta opp rammene generelt, 

men gjerne med noen av eksemplene som menighetene løfter frem 

3) Nordre Ål kirke og kirkegård, utfordringer med bygg og anlegg knyttet til 

isolasjon, ventilasjonsanlegg og grunnforhold/fukt.  

4) Fåberg kirke 300 år i 2027, ta opp muligheten for servicebygg innen jubileet. 

5) Masterplan for kirkegårdene, presentasjon av Fåberg som eksempel. 

6) Hvordan kan kommunen og kirken samarbeide enda bedre om diakonale 

oppgaver? Kirken ønsker å understøtte kommunens omsorgstjenester. 

7) Kan det gjøres mer for å øke kunnskapen hos kommunalt ansatte om åndelig 

og eksistensiell helse, særlig blant de som jobber i hjemmetjenestene og 

institusjonene? 

 

Som dere ser fra visitasprogrammet, skal det også være et eget møte mellom 

biskopen og fellesrådet onsdag 12. mars. Det kan bli noe vanlig saksbehandling 

på møtet, dersom det er saker som ikke kan vente, men hovedtema vil være 

dialog med biskopen om status, fellesrådets rolle, og årene som ligger foran. 
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Videre vil vi utdype sakene som skal tas opp med kommunen slik at biskopen 

har med seg nødvendig informasjon til møtet. 

  

Forslag til vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd tar saken til orientering. 

 

Fra behandlingen av saken 

Kirkevergen opplyste om at det offisielle programmet kommer fra biskopen.  

Det skal være salmekveld i Lillehammer kirke etter møtet mellom biskopen og 

fellesrådet 12.mars, og det er hyggelig om så mange som mulig fra fellesrådet 

blir med på denne.  

 

Vedtak 

Lillehammer kirkelige fellesråd tar saken til orientering. 

 

06/25 Ny oppvaskmaskin: Søknad fra Nordre Ål menighetsråd om spleiselag 

 

Saksfremstilling 

 

Nordre Ål menighetsråd har sendt en søknad om spleiselag knyttet til 

oppgradering av kjøkkenet i Nordre Ål kirke. Dette er først og fremst knyttet til 

å få en hette-vaskemaskin i arbeidshøyde, med det er tilhørende ombygging 

knyttet til dette. Det er også behov for rørlegger og elektriker for å få gjort 

jobben. 

 

Denne typen kostnader skal i utgangspunktet dekkes av menighetsrådet selv, 

slik det gjøres i menighetshusene i de menighetene som har slike. Men 

situasjonen er litt annerledes i Nordre Ål kirke. Som de fremhever i søknaden 

brukes kjøkkenet mye i forbindelse med kirkelig undervisning og læring, 

herunder tårnagentklubb, uTroLi og ulike trosopplæringsaktiviteter. Det er 

derfor ikke urimelig at menighetsrådet oppfordrer til et spleiselag. 

 

Kjøkkenet er svært tungdrevet slik det er i dag, og ved litt større arrangementer 

er det mange tunge løft. Menighetsrådet ønsker derfor å få jobben utført så fort 

som mulig, og i alle fall i løpet av 2025.  

 

Pris for komplett jobb vil ligge på ca. 170.000 kroner ekskl. mva. og ønsket er 

at fellesrådet dekker halvparten. I dialog med menighetsrådsleder har de fått 

informasjon om at fellesrådets pott for å dekke denne typen mindre 

investeringer (500.000 kroner) allerede er så godt som disponert med de 

planene fellesrådet selv har. Det er derfor ikke rom for å bruke 85.000 kroner i 

2025 på dette formålet.  

 

Som et kompromiss er det foreslått at fellesrådet bestiller og betaler jobben i 

2025, men fakturerer menighetsrådet for hele summen. I 2026, når fellesrådet 

har fått påfyll med investeringsmidler, vil det kunne være rom for å tilbakeføre 

halvparten av midlene, altså 85.000 kroner, til Nordre Ål menighetsråd. 
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Kirkevergen mener dette kan være en minnelig ordning, og fellesrådet 

anbefales å si ja til søknaden, men med en begrensning på 85.000 kroner.. Det 

vil innebære at uforutsette kostnader må dekkes av menigheten selv. 

 

Forslag til vedtak   

1) Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar å dekke halvparten av kostnaden til 

ny oppvaskmaskin/ombygging av kjøkkenet i Nordre Ål kirke, med en sum 

inntil kr 85.000 kroner. Dersom arbeidet blir dyrere enn 170.000 kroner, må 

menighetsrådet selv dekke det overskytende. 

 

2) Fellesrådet tar ansvar for å innhente priser, og bestille arbeidet. Fellesrådet 

vil viderefakturere Nordre Ål menighetsråd for hele beløpet i 2025. 

Fellesrådets andel på 85.000 kroner tilbakeføres til menighetsrådet i januar 

2026. 

 

  Fra behandlingen av saken 

Fellesrådsleder gav en kort oppsummering fra hans befaring på kjøkkenet i 

Nordre Ål, og slo fast at det er åpenbart et behov for ny vaskemaskin.   

Forslag fra representanten fra Søre Ål: det bør være menighetsrådet som skal 

ha ansvaret for gjennomføringen (innhenting av priser etc) når det er deres 

oppvaskmaskin. Særlig når det er ekstra travelt på kirkekontoret og for 

kirkeverge.  

Fellesrådsleder og kirkeverge opplyser om at dette er diskutert og man har 

kommet frem til at denne løsningen er mest praktisk for fellesrådet. I tillegg er 

det på grunn av den felles aktiviteten i Nordre Ål (KUL, ledertrening etc) at 

kirkevergen tar ansvaret akkurat i dette tilfellet. 

Apropos fra fellesrådsleder – menighetsrådene må så tidlig som mulig komme 

med innspill til investeringsbudsjett. Kirkeverge sender ut en oppfordring til 

menighetsrådene om å ha en budsjettdiskusjon og sende innspill/behov så snart 

som mulig. 

 

Vedtak   

1) Lillehammer kirkelige fellesråd vedtar å dekke halvparten av kostnaden til 

ny oppvaskmaskin/ombygging av kjøkkenet i Nordre Ål kirke, med en sum 

inntil kr 85.000 kroner. Dersom arbeidet blir dyrere enn 170.000 kroner, må 

menighetsrådet selv dekke det overskytende. 

 

2) Fellesrådet tar ansvar for å innhente priser, og bestille arbeidet. Fellesrådet 

vil viderefakturere Nordre Ål menighetsråd for hele beløpet i 2025. 

Fellesrådets andel på 85.000 kroner tilbakeføres til menighetsrådet i januar 

2026. 

 

07/25  Orienteringer 

 

  Saksfremstilling 

 

- Hver representant orienterer om nytt fra sitt menighetsråd. 

- Kommunens representant orienterer om relevant nytt fra kommunen. 

- Prosten orienterer. 
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- Kirkevergen orienterer. 

 

Fra behandlingen av saken 

Søre Ål v/Bård Lande: De hadde en vellykket julemesse før jul og inntektene 

fra julemessa ble over 60 000 kr. Nå venter de på økonomirapport for 

menigheten slik at de får en oversikt over menighetens økonomiske situasjon.  

Nordseter Fjellkirke v/Bård Lande: Det er en privatperson som ønsker å gi ny 

kirkeklokke i gave til Nordseter Fjellkirke, da det er noe dårlig klang i den 

nåværende. Det skal være styremøte i fjellkirka mandag 27.januar.   

Lillehammer v/Hilde Ekeberg: God oppslutning om krølletreff i Lillehammer 

kirke, sist var det cirka 14 barn med foresatte. Det jobbes videre med 

oppfølging av brannsikring på kirkesenteret etter en større gjennomgang og 

tilhørende rapport. Det er bestilt stoler til kapellet. Menighetsrådet har stilt 

spørsmål om nødvendigheten av kveldsgudstjenester – disse har synkende 

oppslutning og menigheten mener en bør holde på tradisjon i prostikirken om 

fast formiddagsgudstjeneste kl 11. Felles årsmøte for menighetsrådene – 

Lillehammer er vertskap for årets møte, som sannsynligvis blir 9. april på 

Kirkesenteret. Agenda blir felles årsmøte, så pause med mat – så felles 

strategimøte mellom fellesråd og menighetsrådene. 

Vingrom v/ Jorun Duenger: Det har vært jobbet mye med å forberede 

konserten til bispevisitasen, og denne er nå ferdig planlagt. Menighetsrådet 

ønsker å gjøre et forsøk på å synliggjøre Vingrom menighet i nærmiljøet. Sist 

gang hadde de stand utenfor Kiwi med loddsalg og informasjon, og nå skal de 

prøve med loddsalg og informasjon på Rema 1000. Vingrom menighet har vært 

preget av flere tragiske dødsfall i 2024, og synes det er viktig at soknepresten 

blir involvert i slike situasjoner.  

Nordre Ål v/Regine Klem: De har gjennomført en vellykket juletrefest. Nytt i 

år var at de hadde den rett etter en familiegudstjeneste, og det skal de gjenta til 

neste år. Menighetsrådet jobber videre med visitasprogrammet. I tillegg har de 

satt seg som mål å drøfte menighetens mål og strategier fremover. 

Saksumdal v/Ola Weihe: Det har vært en del aktivitet før jul med sangkvelder, 

noe som har vært populært. Vingrom bygg er i gang med siste rest av arbeid på 

kirka (takutløp etc) Bispevisitas planlegges videre i MR.  

Fåberg v/Terje Rønning: Det er veldig positivt at det nå er ansatt ny sokneprest 

i Fåberg, Daniel Håkegård. Han er allerede en del av menigheten før han er 

begynt. Han deltar på kirkemiddager og andre arrangement og har blitt tatt godt 

imot. Menighet og menighetsrådet jobber godt, og Veronica Haave fortsetter 

som menighetsrådsleder.    

Fungerende prost Dagfinn Follerås: Prost Ann Cathrin Opsann Tomten er 

fortsatt sykmeldt på ubestemt tid. Det er som nevnt ansatt ny prest i Fåberg, 

Daniel Håkegård, det er ikke bestemt når han starter ennå. Per Halstein Nielsen 

som nå er fungerende sokneprest i Fåberg har avtale ut april. Anna Sophie 

Schmidt, som er fungerende sokneprest i Nordre Ål, går over til sin 100 % 

prostipreststilling når Rosemarie R. Stakston begynner 12.mars som ny 

sokneprest i Nordre Ål.  

Kirkeverge: Det arbeides med regnskap for menighetsrådene, men på grunn av 

sykmeldinger går det litt senere enn vanlig. Biskopen har vært her to fulle 

dager med samtaler med de ansatte som forberedelser til visitas. Vi har en ung 

mann, Aleksander, på arbeidstrening på kirkekontoret via Fretex jobb. 
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Kirkebakken – det er ikke økonomi til å gi ut bladet i fysisk form slik 

økonomien er nå, og det er behov for annonsører. Redaksjonen jobber videre 

med dette, og saken kommer opp på felles årsmøte for menighetsrådene. 

Vi øsker å arbeide bedre med sosiale medier og hjemmeside, og det vil bli laget 

en plan i tråd med fellesrådets tiltaksplan. Dette blir sak på strategimøte med 

menighetsrådene. Flytting av kontorlokaler gjennomføres 4. og 5.februar. Det 

har vært en navnekonkurranse på de tre møterommene, og det som vant var 

«Tro», «Håp» og «Kjærlighet». 

Kommunen v/Jytte Sonne: Det er flere større utbyggingsprosjekt i gang i 

kommunen.  Særlig gjelder dette området rundt skysstasjonen, hvor 

underjordisk parkering er under utredning. Havang skal ikke legges ned, slik 

det tidligere var snakk om, det er et ønske fra politikerne om at det omgjøres til 

et fontenehus, som er en nasjonal ordning. 

 

 

08/25  Eventuelt 

Saker som ønskes tatt opp meldes i starten av møtet.  

 

  Det ble ikke meldt noen saker til eventuelt. 

 

 

 

 

Terje Rønning     Beate Husa 

Leder      Kirkeverge 

 

 

 

Lillehammer 18. februar 2025 

 


